
Зробити зону відчуження 
міжнародним економічним майданчиком

Унора у  Верховній Раді відбулися парламентські слухання на 
тему: «Про зняття з експлуатації Чорнобильської АЕС, об'єкт 
«Укриття» та перспективи розвитку зони відчуження». Й шло- 
ся про реалізацію завдань зі зняття з експлуатації блоків ЧАЕС 
та перетворення об’єкта «Укриття» на екологічно безпечну сис
тему, реалізацію міжнародних проектів на майданчику Чорно
бильської АЕС та подальший розвиток зони відчуження.

«Ми повинні бути більш 
свідомі й уважні до проблем, 
пов’язаних з Чорнобиль
ською трагедією», — заявила 
заступник Голови Верховної 
Ради України Оксана Сироїд, 
відкриваючи слухання. Вона 
зауважила, що проблеми, 
пов’язані з чорнобильською 
тематикою, нині частково ві
дійшли на задній план через 
воєнні дії, проте ми маємо 
думати, що буде з прийдешні
ми поколіннями», оскільки 
наслідки Чорнобильської тра
гедії будуть відчутні ще дуже 
довго.

Загалом на слуханнях на
голошувалося на низці проб
лемних питань. Так, однією з 
найнагальніших є подальша 
співпраця з міжнародними 
донорами. А виникла вона 
через внесення змін до подат
кового законодавства. Згідно 
з новими положеннями, за
проваджується норма, що 
скасовує звільнення від опо
даткування прибутку підпри
ємств, отриманого за рахунок 
міжнародної технічної допо
моги, яка надається чорно

бильським фондам та позбав
ляє іноземні організації, що 
беруть участь у міжнародних 
чорнобильських проектах, 
вести діяльність без реєстра
ції як платників податків. Як 
наголошувалося на слухан
нях, це може негативно по
значитися на результатах 
майбутньої донорської кон
ференції, яка зазвичай прохо
дить напередодні річниці ава
рії на АЕС.

Учасники слухань також 
акцентували увагу на незадо
вільному рівні фінансування 
ДСП «Чорнобильська АЕС», 
Державного агентства Украї
ни з управління зоною відчу
ження, чорнобильських прог
рам.

Болючою для працівників 
ДСП «Чорнобильська АЕС» є 
й проблема з Пенсійним 
фондом, бо досі не вирішено 
питання відшкодування фак
тичних витрат на виплату і 
доставку пенсій особам, яким 
держава призначила їх на 
пільгових умовах. Це мала б 
компенсувати держава, утім 
питання залишається невре-

гульованим, а борги зроста
ють, і Пенсійний фонд періо
дично звертається з позовами 
до підприємства.

Загалом, як зазначив голо
ва комітету Микола Томенко 
(на зн ім ку), утримання зони 
відчуження потребує струк
турних змін, а для цього по
трібна єдина точка зору на 
проблему і її вирішення.

— У нас принципова дата 
— це 2016 рік, не тому, що це 
кругла дата, а тому, що ми да
ли слово міжнародній спіль
ноті, — наголосив Микола 
Томенко.

Він також зазначив: держа
ва повинна зробити все, аби 
зробити у перспективі зону 
міжнародним економічним 
майданчиком. З огляду на це 
голова комітету закликав до 
консолідації зусиль всіх заці
кавлених сторін для ефектив
ного та своєчасного вирішен
ня усіх чорнобильських проб
лем.
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